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Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur 
Datum: 25 januari 2024, “De Koeien van Sinnige”,  Appelscha 
 
Aan-/afwezig:  

☒ R. Heling (Aa en Hunze)    ☒ M. Rasker (Assen) 

☒ J. Hartsuiker (Borger-Odoorn)    ☐ E. Holties (Coevorden)   

☐ G. Hempen-Prent (De Wolden)   ☒ P. Schrik (Emmen) 

☒ J. Westendorp (Hoogeveen)   ☒ R. van Ulzen (Meppel) 

☒ J. Schipper (Midden-Drenthe)   ☐ J. Darwinkel (Noordenveld)   

☒ J. van Weperen (Ooststellingwerf)  ☒ H. de Graaf (Tynaarlo) 

☒ J.T. Boonstra (Westerveld)   ☒ W. Meeuwissen (provincie Drenthe) 

☒ D.B. Dijkstra (Recreatieschap Drenthe, directeur) ☒ R. Stam (Recreatieschap Drenthe, notulist) 
 

☐ - Afwezig 

☒ - Aanwezig 

 
Gasten:  

A.Broekman (Recreatieschap Drenthe) t.b.v. agendapunt 9   

 

 

1. Opening 

De heer Westendorp fungeert deze vergadering als voorzitter. Mevrouw Hempen is afwezig i.v.m. een 
andere afspraak. Verder zijn met kennisgeving afwezig de heer Darwinkel en de heer Holties. De 
voorzitter verwelkomt de heer Heling. Hij is waarnemend wethouder in de gemeente Aa en Hunze. 
Hierna volgt een kort voorstelrondje. 
 

2. Inleiding door accommodatie eigenaar 
We zijn te gast op melkveehouderijbedrijf én vergaderlocatie Sinnige. Aafke Sinnige neemt ons kort 
mee in de bedrijfseconomische ontwikkelingen. Naast de vergaderlocatie op deze plek hebben ze ook 
een groepsaccommodatie “De Friese Ardennen”. Mooi om te zien dat kansen worden gezien in een 
multifunctionele bedrijfsvoering.  

 
3. Verslag van de vergadering van het Dagelijks bestuur van 15 november 2023 

De heer Van Weperen heeft een opmerking n.a.v. het daarin benoemde grondbeleid van de provincie. 
De heer Dijkstra geeft aan dat in het opgestelde grondbeleid geen VTE voorkomt. Dat is jammer om te 
constateren. Mevrouw Meeuwissen geeft aan dit signaal wel mee te nemen. De heer Van Weperen 
geeft aanvullend aan dat in Friesland (bij het proces van FPLG) men juist de VTE wel heeft 
meegenomen.  
Zonder verdere op- en/of aanmerkingen wordt het verslag ter kennisname aangenomen. 
 

4. Verslag van de vergadering van het Algemeen Bestuur van 14 december 2023 
De heer Westendorp geeft aan dat Stichting Keelbos nu ook gemeente Emmen heeft benaderd t.a.v. 
de MTB route door het Noordbargerbos (WOO verzoek is ingediend). De stichting maakt gebruik van 
juridische middelen om de MTB route te laten verwijderen. De heer Hartsuiker plaats de opmerking 
dat het goed is om lijn te brengen in de communicatie aangezien nu verschillende gemeenten met 
hetzelfde onderwerp bezig zijn. 
Zonder verder op- en of aanmerkingen wordt het verslag ter goedkeuring aangenomen. 
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5. Ingekomen stukken en mededelingen: 
Stavaza diverse projecten 

MTB kaartje; het RSD heeft een kaartje ontwikkeld met alle MTB routes; dit kaartje wordt verspreid via de 
TIP kantoren en MTB verenigingen 

Flyer ruiterroutes Boswachterij Ruinen; vorige vergadering is melding gemaakt van de opening van de 
ruiterroutes; hier is een bondige flyer van gemaakt waarop de routes te zien zijn. 

Hardlooproutes Emmen; Emmen krijgt 9 vaste hardlooproutes (de eerste 3 zijn officieel geopend op 7 
januari) 

Wandelknooppunten Tynaarlo; officieel geopend op 17 januari o.a. in aanwezigheid van wethouder De 
Graaf en gedeputeerde Meeuwissen 

Wandelcongres ; de aanleg van de wandelknooppunten zal worden afgesloten met de organisatie van een 
wandelcongres op 4 april. Op deze dag zal ook de landelijke aftrap plaatsvinden van de “wandel tijdens je 
werkdag” (Drenthe is hiervoor de “host”)  

Cursus DPLG; 23 januari zijn de Aorta-ambtenaren onder leiding van Titiaan Oterdoom en Gertjan Elzinga 
bijgepraat op dit dossier. Zo’n 5% a 10% van de huidige agrariërs denken aan integreren van  R&T op 
enigerlei wijze in de bedrijfsvoering. Een van de conclusies van de ochtend was dat gebiedsprocessen 
geografisch niet te groot moeten worden aangepakt. Betrokkenheid en behapbaarheid zijn belangrijke 
ingrediënten. 

R&T is niet voldoende op het netvlies in gebiedsprocessen, er zit een hiaat in vertegenwoordiging. De heer 
van Weperen geeft aan dat het belangrijk is dat al aan de voorkant, bij het samenstellen van 
gebiedscommissies R&T moet aanhaken. De heer Dijkstra haalt aan dat de sociaal economische pijler niet 
aan bod komt; de onderwerpen waar het zich nu op concentreert is water, natuur en landbouw (brede 
welvaart onvoldoende in zicht).  Mevrouw Meeuwissen geeft aan dat in het provinciale coalitieprogramma 
de brede welvaart wel is opgenomen. De heer Hartsuiker meldt dat het stuk dat nu naar de staten is gegaan 
ook over natuur en landbouw gaat (en niet over het sociaal-economische deel). Mevrouw Meeuwissen 
geeft daarop aan dat de deze pijler ook nog niet mocht worden opgenomen.  

De heer Van Weperen meldt dat aan Friese zijde (FPLG) men gewerkt heeft aan een groot plan waarin, 
naast 3 maatregelpakketten ook een 4de pakket is toegevoegd (de soc.econ.). Verder is een stuurgroep 
ontwikkeld met 2 gedeputeerden, 2 vertegenwoordigers waterschappen en 2 vertegenwoordigers namens 
de (18)  gemeenten. Een heel verschil met de circa 40 aangehaakte personen aan Drentse zijde. 

Duurzaam Toerisme: beide projecten (zowel Drents-Friese grensstreek als Drentsche Aa) zijn in de 
afrondende fase. Het is goed om hier in een volgend AB de resultaten te presenteren.  

Samenwerkingsovereenkomst Maatschappij van Weldadigheid; op 19 december is de samenwerking 
(betreffende onderhoud wandelnetwerken op terrein van de Maatschappij) bevestigd door ondertekening. 

Cursus Duits; deze wordt gegeven aan zo’n 100 deelnemers (TIP medewerkers); gelet op de aanmeldingen 
voorziet dit in een behoefte.  

Mevrouw Meeuwissen geeft aan dat gewerkt wordt aan een provinciale agenda toerisme. Statenleden 
hebben veel input geleverd. Daarnaast zijn de (2)  bijeenkomsten met stakeholders ook zeer waardevol. 
Voorgesteld wordt de highlights van de agenda voor de volgende vergadering van het Algemeen Bestuur te 
agenderen. 

6. Kaderbrief 2025 
De heer Westendorp geeft aan dat de kadernota als agendastuk is verzonden naar de gemeente 
Ooststellingwerf. Verder is het toegezonden aan de Drentse colleges.  
In reactie op de voorliggende kadernota het volgende: 
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De heer De Graaf geeft aan activiteiten gericht op de hippische recreatie te missen. Daarnaast ook mogelijk 
nieuw beleid opnemen in de nota. De heer Rasker mist specifieke aandacht gericht op het stedelijk gebied 
(de huidige nota gaat m.n. in op recreatie in landelijk gebied).  
De heer Boonstra doet navraag naar het te volgen proces van de kadernota. De heer Westendorp meldt dat 
de nota (zonder de financiële paragraaf) wordt gebruikt bij geplande voorjaarsmarkten voor het inhoudelijk 
te voeren overleg. Trends en ontwikkelingen zijn daarbij de onderwerpen. Hoe ieder college voor zich met 
de kadernota omgaat is zelf te bepalen; daar is geen Drentse lijn voor afgesproken.  
De heer Schipper geeft aan dat gemeente Midden-Drenthe geen voorjaarsmarkt organiseert; de heer 
Dijkstra zal daarom apart worden uitgenodigd om in een raadsvergadering de werkzaamheden van het 
Recreatieschap nader te duiden. De heer Dijkstra ziet de uitnodiging graag tegemoet. 
De  heer Hartsuiker vraagt aandacht voor het onderwerp Duurzaamheid. Afgelopen periode zijn er 
verschillende sessies georganiseerd. De “afdronk” hiervan zou moeten landen in een te ontwikkelen 
programma. Het kennisnetwerk is goed, maar op te pakken activiteiten zouden ook voorzien moeten 
worden van middelen. Gebleken is dat ondernemers zoeken naar ondersteuning; daar zouden we dan ook 
in moeten voorzien vanuit het Recreatieschap. 
De heer Westendorp erkent dat het een belangrijk thema is voor de sector; daarin moet het geen overlap 
gaan vertonen met de activiteiten van IBDO. 
 
7. Terugkoppeling vanuit: 

Project Vitale Vakantieparken; de heer Schipper geeft aan dat vanochtend de stuurgroep vergadering 
heeft plaatsgevonden. Hierin is de concept-evaluatie besproken.  
De stuurgroep zal een advies geven aan gemeenten en provincie over hoe nu verder. De heer 
Hartsuiker geeft aan dat betrokkenen geïnterviewd zijn. Idee is dat er nu veel accent ligt op 
transformatie.  
Mevrouw Meeuwissen geeft aan dat er veel geld over is. Er zijn veel instrumenten ontwikkeld en er is 
enthousiasme over de ontwikkelde producten en men ziet de noodzaak van het activiteiten van het 
programma. Maar in de praktijk zijn er verbeterpunten en zou het gesprek scherper gevoerd moeten 
worden.  
De heer Dijkstra geeft aan dat het rapport ook geagendeerd staat voor het coördinatorenoverleg; 
daarna komt het terug in de stuurgroep. Belangrijk zou zijn dat er ook meer accent ligt bij de 
uitvoering op het onderdeel “uitblinken”. Op 11 april staat het volgend overleg gepland van het 
Algemeen Bestuur RSD. Getracht zal worden een extra, tussenliggende, bestuursvergadering in te 
plannen t.b.v. doornemen evaluatie, opstellen richtlijnen voor vervolg programma (actie Dick Dijkstra, 
Jacob Boonstra, Jan Schipper). 
 
 
PPLG; binnen 2 a 3 weken zal er een stuurgroepvergadering plaatsvinden. Hierbij zou het handig zijn 
de ervaringen van het proces zoals dit loopt aan Friese zijde (brede benadering) in het brengen. 
 
Tafel Duurzaamheid;  
6 februari staat overleg gepland om vervolgstappen door te nemen.  
 
Geopark: 
Aansluitend aan deze vergadering staat een overleg gepland waar ook de nieuwe manager zal 
aansluiten (Jasper Tomesen). Daarnaast is er een nieuwe voorzitter (Cees Bijl). De heer Hartsuiker 
geeft aan dat de koers van het Geopark vrij breed is geworden; gekeken wordt of de activiteiten meer 
richting de kern kunnen.  
 

8. Toelichting project Fietspad van de Toekomst 
De heer Broekman neemt ons mee in het project Fietspad van de Toekomst. Hierin wordt samen 
opgetrokken met de provincie. Drenthe profileert zich als fietsprovincie. Als we kijken naar de 
toekomst is het belangrijk dat we onze fietspaden kwalitatief op orde hebben. Binnen dit project is 
gekeken naar de fietspaden die zijn opgenomen in het fietsknooppuntennetwerk (als zijnde 
toeristische hoofdstructuur). 
 
Ambitie is veilig, comfort en beleving. 8 november is in een bijeenkomst, samen met gemeenten en 
TBO’s, gewerkt aan het ontwikkelen van 9 scenario’s gekoppeld aan categoriën van type fietsers.  
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De heer Hartsuiker geeft aan dat zijn gemeente ook bezig is met het opstellen van een fietsplan. Hij 
vraagt zich af waar de nu benoemde breedte van 2 m. op gebaseerd is. Eerst moet je duidelijk hebben 
wat het streven is. Borger-Odoorn hanteert 2,5 m. 
De heer Broekman geeft aan dat breder dan 2 m. niet altijd kan vanwege natuurwaarden. Dit wordt 
wel kritisch ontvangen; hoe wordt die afweging gemaakt?  
De heer Dijkstra vult aan dat er een verschil is in fietspaden in ZO en die in ZW. In ZO is veelal het 
onderhoud in handen van de gemeenten (ondergrond is wel van TBO’s); in ZW ligt dit veelal bij de 
TBO’s. In ZW zien we een slechtere staat van onderhoud. 
Aanvullend wordt aangegeven dat SBB Drenthe een nieuwe directeur, dhr. W. Neutel, heeft gekregen. 
Wellicht kan samen met hem gekeken worden naar de constructie zoals nu in ZO het geval is. 
De heer Dijkstra geeft aan dat we binnen dit project nu fase 1 hebben afgerond (inventarisatie staat 
van onderhoud/ breedte/ materiaal fietspaden). In fase 2 gaan we in op de optimale gewenste staat 
en het in beeld brengen van de daarbij benodigde investeringen/ onderhoudskosten.  
Het project wordt samen met de provincie uitgevoerd; de projectleider provincie is niet meer actief, 
dus vanuit provincie moet gekeken worden naar invulling van deze positie. Verder geeft mevrouw 
Meeuwissen aan dat ook de toegankelijkheid van de fietspaden op orde moet blijven. 
 
De uitkomst (aanbevelingen) van het project en hoe we daar verder mee gaan wordt voorgelegd aan 
het Algemeen Bestuur zodat hier bestuurlijke keuzes gemaakt kunnen worden.  
 
. 

9. Rondvraag 

Mevrouw Meeuwissen geeft aan dat gewerkt wordt een provinciale raad Recreatie en Toerisme 
(aanvullend aan de landelijke raad, geïnitieerd door Rob van Gijzel), triple helix model.  Voor 1 mei zal 
de provincie moeten aangeven hoe we vanuit Drenthe hierin willen opereren. Gelet hierop zullen we 
verdere invulling hiervan agenderen voor de vergadering van het Algemeen Bestuur op 11 april. 
Mevrouw Meeuwissen zal, op verzoek van de heer Hartsuiker, een memo delen waarin het doel van 
de raad nader omschreven staat, zodat een ieder zich hier verder in kan inlezen. 
 
 

10.    Sluiting 
De voorzitter, de heer Westendorp, dankt eenieder voor zijn/haar inbreng en sluit de 

 vergadering.    

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het Algemeen Bestuur van [Klik hier voor datum]. 
                                                                                                     
Voorzitter     Directeur  
G. Hempen- Prent    D.B. Dijkstra  
                      
  
---------------------------------    -------------------------  


